
 

 

 

 

 

Zagreb, 16. studenoga 2018. 

 

Z A P I S N I K 
 

s 1. sastanka voditelja i članova Radnih skupina ZDOP-a  

održane 15. studenoga 2018. godine  

u Hrvatskoj gospodarskoj komori, Zagreb, Nova cesta 7/1 

s početkom u 11.00 sati 

 

U skladu sa Statutom Hrvatske gospodarske komore i Poslovnikom o radu Zajednice, poziv s 
dnevnim rednom i materijalima upućen je članovima Radnih skupina ZDOP-a. Popis prisutnih 
sudionika nalazi se u Dodatku 1. Zapisnika. Sastanak se odvijao sukladno sljedećem  

 

Dnevnom redu 

 

1. Pregled aktivnosti po radnim grupama 

2. Dogovor o edukaciji i vremenskom rasporedu održavanja istih 

3. Razno 

 

Predsjednica Zajednice pozdravila je prisutne te je zaključila kako su na sastanku prisutni 
skoro svi voditelji i članovi Radnih skupina (u nastavku Radne skupine), s izuzetkom Ane-
Marije Jurković, voditeljice radne skupine ciljevi održivog razvoja, koja se ispričala.  

 

  koja se ispričala.  

 

Ad 1) 

Predstavljanje planova Radnih grupa 

Snježana Bahtijari, voditeljica  Radne skupine ZDOP-a za suradnju s tijelima javnog sektora 
predstavila je prijedlog aktivnosti. Snježana Bahtijari je istaknula kako je važno surađivati s 
državnim institucijama te je u cilju osnaživanja navedene suradnje predložila sljedeće 
aktivnosti: 

1. Izrada Analize stanja s ciljevima održivog razvoja područja prioritetnog djelovanja 
temeljem pozitivnih praksi članica ZDOP-a (mogu sudjelovati svi zainteresirani članovi 
Vijeća Zajednice) 

2. Usporedba stanja s primjerom dobre prakse, prijedlog je usporedba sa Švedskom koja 
je u lipnju 2017. usvojila izvještaj kao temelj za Sweden and the 2030 Agenda 
(definiranje temeljnih zahtjeva vezano za Croatia and the 2030 Agenda). Švedska je 
imenovala i jednog 'izvrsnog' koji je koordinirao i vodio proces. U realizaciju ove 
aktivnosti mogu se uključiti svi članovi Zajednice 

3. Lobiranje i strateški pristup vezan uz izradu Nacionalnog pregleda usklađenosti s 
ciljevima održivog razvoja (COR) – posebno je važno djelovati na Nacionalno vijeće za 
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održivi razvoj u smislu boljeg razumijevanja procesa i načina rada vezano uz izradu 
Nacionalnog pregleda (opet usporedba s procesom izrade Pregleda u Švedskoj – imali 
su definirane drivere/champione vrsne poznavatelje CSR/SD tema). Delikatna 
aktivnost s obzirom na snažan formalistički izradi Pregleda, a ne strateško sadržajni 
pristup kakav su, primjera radi imale neke druge zemlje 

4. Organizacija konferencije Agenda 2030 u prvom kvartalu 2019. – osigurati sudjelovanje 
EU DOP službenika i vodećih stručnjaka (Švedska, Norveška) 

 

Snježana Bahtijari je također istaknula da se neke sastanke zbog delikatnosti izrade 

Nacionalnog pregleda i izgradnje svijesti o važnosti ciljeva održivog razvoja u tijelima javnog 

neće moći formalno sazivati, ali će o njima članovi Vijeća Zajednice svakako biti informirani 

post festum. Formalnom sazivanju sastanaka pristupat će se prema potrebi. U skladu s time 

svi prisutni su prihvatili da sve što dogovori u okviru Radnih skupina Vijeća Zajednice ne 

komunicira prema van sve dok se ne donese drugačija odluka. Tijekom rasprave Snježana 

Bahtijari je istaknula da će na 10. konferenciji o društveno odgovornom poslovanju sudjelovati 

i veleposlanica Kraljevine Švedske Diana Madunic, koja je  2015. imenovana kao CSR 

Ambassador u Švedskoj, zadužena za rješavanje pitanja društvene odgovornosti i služila je 

kao veza između švedske Vlade i švedskih poduzeća, a posebno vezano za provođenje 

programa koji će biti usklađeni s ciljevima održivog razvoja UN-a. Matija Hlebar i Andreja 

Pavlović izrazili su želju za sudjelovanjem u ovoj radnoj skupini što je usvojeno. Radnu skupinu 

Suradnja s tijelima javnog sektora tako čine voditeljica Snježana Bahtijari i članovi Matija 

Hlebar i Andreja Pavlović. 

 

Angelika Brnada, voditeljica Radne skupine Suradnja s akademskom zajednicom predstavila 

je prijedlog aktivnosti u obliku prezentacije „Okvirni plan suradnje s akademskom zajednicom“ 

Prezentacija je bila razrađena kroz četiri točke sljedećim redom: 

1. Sažetak  
- pozadina – plan rada Zajednice za razdoblje 2018. – 2019. 
- cilj – promicanje ciljeva održivog razvoja u okviru akademske zajednice 
- fokus grupa – partneri iz akademske zajednice 
- kontekst – suradnja kroz edukacije, ankete, projekte i posjete 
- rezultati – podizanje svijesti o ciljevima održivog razvoja 

2. Primarni zadatak Zajednice za DOP 
- povećanje razumijevanja važnosti društveno odgovornog poslovanja i ciljeva 

održivog razvoja 
- razmjene dobre prakse društveno odgovornog poslovanja 
- pružanje potpore pojedinačnim i zajedničkim inicijativama akademske zajednice 

3. Fokus grupe su Ministarstvo obrazovanja, Fakulteti, Instituti, Studenske udruge, 
Učilišta, Društva inženjera 

4. Sljedeći koraci 
- organizacija sastanka s preferencijalnim višeškolskim ustanovama  
- organizacija radionica, predavanja, okruglih stolova 
- izrada ankete na temu SDG-a 
- nagrade za studente  
- razviti program nagrađivanja 

 

Nakon završene prezentacije uslijedila je rasprava. Angelika Brnada je rekla da nije problem 

napraviti prezentaciju i kratki upitnik za studente. Također je uz ankete dodala kako je važno 

napraviti „matricu materijalnosti“, ciljeva održivog razvoja koje studenti prepoznaju ključnima 

za Hrvatsku.  
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Snježana Bahtijari istaknula je kako suradnju s akademskom  zajednicom doživljava kao 

određenu pripremu studenta za gospodarstvo kada izađu iz ciklusa studiranja. Također je 

naglasila kako je akademska zajednica puno više od studenata te da prvenstveno akademska 

zajednica ne razumije važnost ciljeva održivog razvoja. S akademskom zajednicom je nužno 

postići da razumiju potrebu uvođenja programa posvećenih održivom razvoju i društveno 

odgovornom poslovanju i resurse, kao i potrebu organiziranja studijskih posjeta. Andreja 

Pavlović je dala primjer udruge Odraz koja je na radionici okupila 70 predstavnika iz različitih 

sektora, ali da u izvještaju nisu navedene organizacije iz kojih dolaze, koji su odredili da su za 

Hrvatsku najvažnija tri cilja održivog razvoja: 11. održivi gradovi i zajednice,  8. dostojanstven 

rad i ekonomski rast i 3. zdravlje i blagostanje. Snježana Bahtijari je predložila da identificiramo 

pet visokoškolskih ustanova i da organiziramo sastanke s dekanima. Angelika Brnada je 

istaknula i važnost studenata. Snježana Bahtijari je predložila da idemo malim koračićima jer 

u suprotnom nećemo postići ništa od navedenog. Ksenija Pešl je istaknula da bi svako 

poduzeće prilikom intervjua za zaposlenje moglo uključiti i razumijevanje COR-ova. Zoja  

Crnečki je rekla da može organizirati razgovor s Fakultetom strojarstva i brodogradnje tijekom 

kojeg bi se predložile nužne promjene u programu s ciljem bolje pripreme studenata za realni 

sektor. 

Zaključak: Aktivnosti usmjerene na akademsku zajednicu trebaju se odvijati na više razina.  U 

prvoj fazi će se identificirati pet do šest fakulteti s kojima pojedini predstavnici radnih skupina 

već imaju dobar odnos te će se proaktivno djelovati na uspostavljanju partnerskih odnosima.  

 

Andreja Barberić voditeljica Radne skupine Održive gradove i zajednice  

Andreja Barberić upoznala je prisutne s problemom zakonodavnog okvira i nerazumijevanjem 

materije društveno odgovornog poslovanja i održivog u javnim poduzećima. Također je 

naglasila važnost edukacije javnosti. Istaknula da je već 25 gradova definiralo ciljeve održivog 

razvoja, ali da se oni većinom odnose na zaštitu okoliša. Gradovi provode programe održivog 

razvoja jer koriste sredstva Europske unije. Predstavila je i pozitivne primjere Rijeke i Pule. 

Također je naglasila kako bi trebali uzeti pozitivne primjere pojedinih gradova te ih preslikati 

na one u kojima programi još nisu provedeni. Također je iznijela svoje mišljenje da 95 % 

direktora poduzeća ne zna što je društveno odgovorno poslovanje. Kao primjer pozitivne 

prakse istaknula je Vodovod iz Karlovca koja već pet godina provodi program edukacije u 

osnovnim školama o tome zašto je važno čuvati pitku vodu. Dodatno je istaknula da će se u 

travnju 2019. održati skup upravitelja (80 % je realni sektor, a 20 % javni sektor) koje bi također 

trebalo upoznati s konceptom održivog razvoja i društveno odgovornog poslovanja. Udruga 

gradova izradila je vodič za gradove i općine o ciljevima održivog razvoja. Predloženo je da 

Zajednica aktivno sudjeluje u istraživanju s Udrugom općina i Udrugom gradova vezano za 

Agendu 2030. Predsjednica Zajednice je predložila Dijani Varlec da se unutar Hrvatske 

gospodarske komore organizira zajednički sastanak s Udruženjem za sekundarne sirovine, 

skupljanje i preradu vezano za dogovor o mogućim zajedničkim aktivnostima i koordinira 

pripremu ovog sastanka s Andrejom Barberić.   

 

Matija Hlebar kao voditelj radne skupine Nefinancijsko izvještavanje slijedom diskusije tijekom 

sastanka zaključio je da će morati ažurirati svoj inicijalno dostavljeni program edukacije i da će 

ga dostaviti u ažuriranom obliku. 
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Rasprava o Ad 2) Dnevnog reda 

O rasporedu aktivnosti razgovarat će se po usklađivanju svih predloženih radnih programa. 

Dijana Varlec će  na Google Drive organizirati mapu sa svim dokumentima koje se tiču 

aktivnosti radnih skupina  koji će im biti dostupan svim članovima radnih skupina.  

Financijski plan realizacije aktivnosti predstavit će se članovima nakon usvajanja Plana za 

2019. 

 

Rasprava o Ad 3) Dnevnog reda 

Pod točkom razno se razgovaralo o tome kako članovi Zajednice za društveno odgovorno 
poslovanje ne žele više primati informacije s e-adrese: okolis@hgk.hr, već da se o tako 
važnom pitanju mora komunicirati s adrese: hgk@hgk.hr.  

 

Na pitanje Andreje Pavlović upućeno Zoji Crnečki, može li se njen dolazak na sastanak radnih 
skupina smatrati kao njezin  pristanak da postane voditelj Radne skupine za Indeks DOP-a, 
dobila je potvrdan odgovor.  

 

Sastanak je završen u 13.15 minuta. 

 

 

Zapisnik sastavile: 

v.r. Josipa Martulaš 

v.r. Dijana Varlec 

 

 

 

Zapisnik odobrila: 

Andreja Pavlović  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

mailto:okolis@hgk.hr
mailto:hgk@hgk.hr


 

5 
 

 

 

Dodatak 1: Lista prisutnih 

 


